
Lekcia: Ex 10, 21-29                                                                                                Kázeň: Jn 8, 12-20

Bratia a sestry,

Boh je láska. Čo to znamená, vidíme na Ježišovi. Dá sa to odvodiť z toho, akým spôsobom

prišiel na svet a ako sa nám dáva spoznávať. 

Ježiš je svetlo. Boží stvoriteľský čin je prepojený s vykupiteľským. Stvorenie svetla je prvý

Boží príkaz, ktorý v Biblii nachádzame. (Gn 1, 3) To neznamená, že by Ježiš patril medzi jedno z

Božích stvorení. Vypovedá to o jednote Otca a Syna. Boh tvorí svetlo tam, kde bola predtým len

tma. Ježiš prináša svetlo tam, kde je tma. Boh nás svojim slovom vedie. Žalmista napísal: Sviecou

mojim nohám je Tvoje slovo a svetlo mojim chodníkom.  (119, 105) Ježiš je stelesnené Božie slovo.

V 2. liste do Korintu je napísané: Lebo Boh, ktorý povedal: Nech z temnosti zažiari svetlo! - zažiaril

v našich srdciach, aby svietilo poznanie slávy Božej v tvári Kristovej. (4, 6)

Ježiš nie je svetlo sám pre seba. Nie je ani svetlo, ktoré by bolo pre nás nedosiahnuteľné. Už

prorok Izaiáš písal o svetle pre národy. (Iz 42, 6) Ježiš je svetlo sveta. To znamená, že Ježiš nie je

záchrana len pre niekoho, ale pre všetkých. Ježiš nie je mimo sveta. Nie je zo sveta. Nie je súčasť

stvorenia. Ježiš prišiel na svet, aby bolo na svete svetlo. 

Vďaka tomu už nemusíme chodiť v tme. Chodiť v tme nie je nič príjemné. Zábavné to môže

byť nanajvýš ako krátka hra. Myslím si, že všetci poznáme hru na slepú babu. Kto chytá ostatných,

má oči previazané šatkou. Keby mal  človek takto prežiť hoci  len jeden deň,  bolo by to veľmi

náročné.  Spomínam si,  ako  som sa  raz  v  Jenkovciach  vracal  z  kostola  na  faru  po  večerných

bohoslužbách. Bola veľmi tmavá noc a navyše bol výpadok pouličného osvetlenia. Ako sa hovorí,

nevidel som si ani na koniec nosa. Nebol to dlhý úsek, ale bolo potrebné prejsť cez cestu, ktorá bola

po oboch stranách lemovaná priekopami. Dával som si pozor na každý krok a zažil som, čo to

znamená chodiť v tme. Tma je symbol strachu, beznádeje a chaosu. Chodenie v tme nemá cieľ.

Tma je tiež symbol pre zlé konanie. V 3. kapitole Ježiš hovorí: Každý totiž, kto zle robí, nenávidí

svetlo a nejde na svetlo, aby jeho skutky nevyšli najavo. (3, 20) V 1. liste Jánovom je napísané: Ale

kto nenávidí svojho brata, je v tme a chodí v tme, ba ani nevie, kam ide, lebo tma mu zaslepila oči.

(2, 11) Keď nasledujeme Ježiša, nechodíme v tme. Neprestávame byť hriešni, ale skrze Ježiša sme

ospravedlnení.  Vďaka Ježišovi  máme cieľ.  Je  ním Božie  kráľovstvo.  Božím slovom sme už  v

časnom živote vedení k tomu, čo je dobré. 
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V Ježišovi máme svetlo života.  Ježiš  je svetlo.  Je to svetlo sveta.  Svetlo sveta je svetlo

života.  Boh  dáva  život.  Božia  vôľa  je,  aby sa  život  rozmnožoval.  Život  je  naplnený  rôznymi

ťažkosťami a je konečný. Tvárou tvár smrti sa môže všetko javiť ako nezmyselné. Boh nám dáva

svetlo,  aby sme  mali  nádej.  Božie  svetlo  je  svetlo  v  živote  a  vedie  k  životu  večnému.  Božiu

záchranu nikto a nič nezmarí.

Ježišovo svedectvo je pravdivé. Ježiš to zdôvodnil tým, že vie, odkiaľ je a kam ide. Môže to

pôsobiť tak obyčajne. Nie je to otázka identity. Nestačí povedať, že Ježiš pochádzal z Nazareta a

zomrel na Golgote. To je pravda v geografickom zmysle slova. Ježiš prišiel od Otca a vrátil sa k

Otcovi. Boh je pôvodca všetkého. Je alfa aj omega. Na Ježišovi vidíme, aký dokonalý a úžasný by

mohol byť náš vzťah s Bohom, keby medzi nami a Bohom nebol hriech. Poznať svoj pôvod a cieľ

nie je vôbec jednoduché. Odkiaľ som? Kam idem? To sú existenciálne otázky po zmysle života, na

ktoré mnohí márne hľadajú odpovede. Kto som? Aké je moje poslanie v tomto svete? Aký je môj

životný  cieľ?  Sú  veci,  ktoré  môžu  priniesť  pocit  naplnenia  iba  na  určitý  čas.  Jediná  trvalá  a

nepominuteľná radosť a istota je len Boh sám, ktorý prišiel do sveta v Ježišovi Kristovi. S tým

súvisí aj téma poznania Boha. 

Môžeme poznať Boha? Boha, ktorý je nevystihnuteľný a nepochopiteľný? Boha, ktorého

nevidíme, nemôžeme sa ho dotknúť, ani zachytiť žiadnym iným svojim zmyslom? Odpoveď je nie,

ale aj áno. Nemôžeme Boha spoznať, tak ako spoznávame iného človeka. Nemôžeme k Bohu prísť

svojou cestou.  Jeden teológ napísal:  Jediná cesta k Bohu je Božia cesta k nám. Môžeme Boha

spoznávať, pretože sa nám dáva spoznávať. Môžeme Boha spoznať vierou. Boha spoznávame v

Ježišovi, ktorý je Kristus. Je to úžasné! Pre Pavla to bol najvyšší a najdôležitejší životný cieľ. Píše o

tom v Liste Filipským: A iste aj pokladám všetko za stratu pre nekonečne vzácne poznanie Ježiša

Krista, svojho Pána, pre ktorého som všetko stratil a všetko pokladám za smeti, aby som Krista

získal, (3, 8)

Farizeji nevedeli, kto je Kristus. Čítali Starý zákon. Rozoberali a dopĺňali Božie prikázania.

Napriek tomu nevedeli to najdôležitejšie. Máme Bibliu a máme ju čítať, ale s pokorou. Neupadnime

do bludu, že môžeme spoznať Boha. Máme modlitbu, ale neupadnime do bludu, že modlitba je

všeliek  na naše  starosti,  problémy a bolesti.  Máme spoločenstvo,  ale  neupadnime to  bludu,  že

nejaký človek nás môže zachrániť. Môžeme sa cítiť plní elánu, ale pamätajme, že naše možnosti sú

limitované. Pavol uvádza v 1. liste do Korintu toto povzbudenie: Pokušenie, ktoré vás zachvátilo, je

len ľudské, ale Boh je verný, On nedopustí pokúšať vás nad možnosť, ale s pokušením spôsobí aj
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vyslobodenie, aby ste ho mohli zniesť. (10, 13) Hneď predtým uvádza varovanie: A tak, kto si myslí,

že stojí, nech si dáva pozor, aby nepadol. Máme nepominuteľnú nádej, ale tá nádej nie je z nás.

Napriek tomu, akí sme, Boh je s nami.

Bratia a sestry, nie sme nechaní napospas blúdeniu v tme. Na svete je svetlo života. To je

evanjelium. Je to radostná správa o Ježišovi.  Ježiš vydáva svedectvo o tom, že je svetlo.  Je to

spoľahlivé a pravdivé svedectvo. Je potvrdené aj Otcom, ktorý je jedno so Synom. Trojjediný Boh

sa nám dáva spoznávať, aby sme mali život v plnosti. Boh je láska. Vedie nás životom do života

večného. Vďaka Bohu máme nádej. Amen.

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v 1. liste Jánovom v 1. k.: 

Toto je zvesť, ktorú sme od neho počuli a ohlasujeme vám: Boh je svetlo a nieto v ňom nijakej tmy.

Ak hovoríme, že s ním máme spoločenstvo, ale chodíme v tme, klameme a nekonáme, čo je pravda.

Ale ak chodíme vo svetle, ako on je vo svetle, máme spoločenstvo medzi sebou a krv Ježiša, jeho

Syna, nás očisťuje od každého hriechu. Ak hovoríme, že sme bez hriechu, klameme sami seba a

nieto  v nás  pravdy.  Ale  ak vyznávame svoje hriechy,  on je  verný a  spravodlivý:  Odpustí  nám

hriechy a očistí nás od všetkej neprávosti.

Pokoj Boží, ktorý prevyšuje každý ľudský rozum, nech háji a ochraňuje vaše srdcia i vaše mysle v

Ježišovi Kristovi, našom Pánovi. Amen.
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